بارتفاع نسبته 52%
كابيتال بنك يحقق أرباحاً بلغت 80 مليون دينار لنهاية الربع الثالث 
السالم: أصول المجموعة تنمو إلى ما يقارب 6.7 مليار دينار لنهاية أيلول وحقوق الملكية تصل الى 638 مليون دينار
عمّان 29 تشرين الأول 2022 
أعلنت مجموعة كابيتال بنك عن تحقيق صافي أرباح بلغت 80 مليون دينار لنهاية أيلول من العام الحالي، مقارنة مع 52.7  مليون دينار للفترة ذاتها من العام الماضي بارتفاع نسبته 52%، ليواصل بذلك معها البنك تحقيق المزيد من النجاحات.
ونمت موجودات مجموعة كابيتال بنك بشكل ملحوظ خلال الفترة نفسها، وبنسبة 54% أي ما يعادل 2.3 مليار دينار، مدعومة باستكمال الاستحواذ على بنك سوسيته جنرال – الأردن وبما يشكل 1.6 مليار دينار، لتصل إلى ما يقارب 6.7 مليار دينار مقابل 4.3 مليار دينار في نهاية العام 2021. فيما ارتفعت صافي محفظة التسهيلات الائتمانية إلى 3.3 مليار دينار لنهاية أيلول من العام الحالي، مقابل 2.1 مليار دينار في نهاية العام الماضي 2021، وبنمو نسبته 56%.
كما سجلت ودائع العملاء ارتفاعاً في نهاية أيلول من العام الحالي بنسبة 67% لتصل إلى 4.6 مليار دينار، مقابل 2.8 مليار دينار في نهاية العام 2021. 
وتشير البيانات الأولية إلى ارتفاع صافي حقوق الملكية بنسبة 63% لتصل إلى 638 مليون دينار مقابل 392 مليون دينار لنهاية العام الماضي.
هذا وأعرب رئيس مجلس إدارة مجموعة كابيتال بنك، باسم خليل السالم، عن فخره واعتزازه بالنتائج المالية والإنجازات التي حققتها مجموعة كابيتال بنك في نهاية أيلول من العام الحالي، مثمناً الجهود المبذولة التي أسهمت بشكل واضح في تحقيق هذه النتائج.
وأشار السالم، إلى أن مجموعة كابيتال بنك طبّقت خلال الفترة الماضية حزمة من الخطوات والإجراءات التي عززت من مكانتها في السوقين الأردني والإقليمي، وبما يتماشى مع استراتيجية المجموعة التوسعية، من أهمها تعزيز قاعدة رأسمال المجموعة هذا العام عن طريق إصدار سندات الشق الأول بقيمة 100 مليون دولار وإدراجها في ناسداك دبي، بالإضافة الى رفع رأسمال المجموعة عن طريق دخول صندوق الاستثمارات العامة السعودي الذي يعد واحداً من أكبر الصناديق السيادية في العالم ، كمستثمر استراتيجي في المجموعة وبما نسبته 23.97% أي ما يعادل 131.2 مليون دينار، وتسميته لعضوين جديدين لتمثيله في مجلس إدارة المجموعة. 
ولفت السالم الى بدء مجموعة كابيتال بنك بتقديم خدماتها المصرفية والمالية في السوق السعودي الذي يعد اليوم ضمن أقوى الاقتصادات في العالم، من خلال افتتاح أول فرع للمصرف الأهلي العراقي في الرياض، مبيناً أن هذه الخطوة ستسهم في زيادة حجم المبادلات التجارية بين العراق والسعودية والأردن مما سيدفع بزيادة وتيرة النشاط التجاري بين هذه الدول. 
كما نوه السالم الى انتهاء المجموعة من عملية دمج الأعمال المصرفية لبنك سوسيته جنرال -الأردن وانتقال أعمال شركة سوسيته جنرال -الأردن للتأجير التمويلي لكابيتال بنك تحت مسمى كابيتال للتأجير التمويلي، بالإضافة الى ضم شركة سوسيته جنرال - الأردن للوساطة المالية إلى شركة كابيتال للاستثمارات – الذراع الاستثماري لمجموعة كابيتال بنك.  
من جانبه، أكد الرئيس التنفيذي لمجموعة كابيتال بنك، داود الغول، أن النتائج المالية المتحققة لنهاية الربع الثالث من العام الحالي جاءت ترجمةً لاستراتيجية المجموعة الطموحة، حيث نما صافي الربح التشغيلي بنسبة 37% مقارنةً بنفس الفترة من العام 2021، إي ما يقارب 20 مليون دينار، مما انعكس إيجاباً على العائد على حقوق الملكية ليصل الى19.4%، وذلك بعد استبعاد كافة البنود غير المتكررة، لافتاً الى أن البنك قد تمكّن من تحسين إيراداته وهيكلة رأسماله بكفاءة. 
وأظهرت النتائج المالية للمصرف الأهلي العراقي، نمواً في صافي الأرباح بعد الضرائب، حيث وصلت إلى 11.1  مليون دينار أردني لنهاية أيلول من العام الحالي مقابل 8.6 مليون دينار أردني لنفس الفترة من العام الماضي، وبما نسبته 29%.
أما بالنسبة لشركة كابيتال للاستثمارات، فقد بلغت أرباحها الصافية لنهاية الربع الثالث من العام الحالي 4 مليون دينار، وبنسبة نمو وصلت إلى 46.5 %، مدعومة بزيادة في حجم الأصول المدارة التي وصلت إلى 543 مليون دولار امريكي.
ومن الجدير بالذكر أن كابيتال بنك مستمر في تنفيذ خططه في التحول الرقمي من خلال تقديم أحدث التطبيقات الإلكترونية والرقمية ضمن أفضل الممارسات المصرفية المعمول بها عالمياً، والتي تخدم قطاعي الأفراد والشركات، حيث أطلق في بداية العام الحالي البنك الرقمي Blink في خطوة رائدة على مستوى القطاع المصرفي المحلي تهدف إلى الاسراع في مواكبة التطورات التكنولوجية العالمية. كما أعاد البنك إطلاق تطبيقه البنكي للأفراد بخصائص وميزات جديدة، بالإضافة الى إطلاقه لمنصة "كابيتال بنك الإلكترونية للأعمال" الجديدة المخصصة للشركات، وذلك في إطار سعيه للارتقاء بتجارب عملائه من خلال مواكبة التطور التكنولوجي وأتمتة العمليات المصرفية، وتوفير الخدمات الرقمية المبتكرة لهم.


















Capital Bank’s Profits Hit JD80 Million by the Third Quarter of 2022, a 52% Increase 

Al-Salem: The group’s assets rose to approximately JD6.7 billion by the end of September, and shareholders’ equity amounted to JD638 million

October 29, 2022 – Amman, Jordan: Capital Bank Group announced JD80 million in net profits at the end of September 2022, compared with JD52.7 million during the same time last year, an increase of 52%, reflecting the confidence of the bank’s customers, partners and depositors. 
Capital Bank Group’s assets saw a remarkable 54% growth during the same period, equivalent to JD2.3 billion, of which JD1.6 billion were the result of Société Générale Bank – Jordan (SGBJ) acquisition, thereby reaching approximately JD6.7 billion, compared with JD4.3 billion at the end of 2021. Net credit facilities increased to JD3.3 billion at the end of September, compared with JD2.1 billion at the end of 2021, an increase of 56%. Client deposits also registered an increase at the end of September, by 67% to reach JD4.6 billion, compared to JD2.8 billion at the end of 2021. Preliminary results showed an increase of 63% in net shareholders’ equity to reach JD638 million, compared to JD392 million by the end of 2021.
The Chairman of Capital Bank Group Bassem Khalil Al-Salem expressed his content with the group’s outstanding third quarter results, adding that the group has recently put into motion a number of actions and measures that strengthened its local and regional position, directly in line with its expansion strategy. This includes solidifying the Group’s capital through the issuance of Tier 1 perpetual bonds valued at $100 million earlier this year, which were listed at NASDAQ Dubai. Furthermore, the group increased its capital through the issuance of 63 million shares in favor of the Saudi Public Investments Fund (PIF), one of the largest funds in the world, with a 23.97% share, the equivalent of JD131.2 million, and appointing two members in the Board of Directors.
Al-Salem went on to say that the group now actively offers banking and financial services in the Saudi Arabia market, which is one of the world’s strongest economies, with the opening of the National Bank of Iraq’s first branch in Riyadh, a move that will support and strengthen trade finance volumes between Saudi Arabia, Iraq and Jordan. 
According to Al-Salem, the group has also finalized the migration of SGBJ’s banking operations and transferred their leasing operations to Capital Bank under the new name - Capital Leasing, while merging the Société Générale-Jordan Financial Brokerage Company into Capital Investments, the investment arm of the Capital Bank Group.
Capital Bank Group CEO Dawod Al Ghoul said that the financial results achieved at the end of the third quarter of 2022 are a clear reflection of the group’s ambitious strategy, adding that the net operating income increased by 37% equivalent to JD20 million compared with the same period of 2021, which had a positive effect on the return on shareholders’ equity, reaching 19.4% excluding non-recurring items.

National Bank of Iraq financial results indicated a growth in net income after tax which reached JD11.1 million by the end of September, compared to JD8.6 million for the same period of 2021, a 29% increase. 
Capital Investments registered net profits of JD4 million by the end of the third quarter, a growth of 46.5%, supported by the increase in assets under management, which totaled $ 543 million.
Capital Bank continues to implement its digital transformation strategy for both its corporate and individual customers through the most innovative solutions in line with international best practices in the banking industry. At the beginning of 2022, Capital Bank launched Blink, the first local digital bank to serve its customers through advanced banking services that include opening new accounts and performing banking operations with greater efficiency and ease. Capital Bank also redesigned its banking app with new features, in addition to launching “Capital Bank Business Online” platform, exclusively tailored for corporate clients, offering innovative solutions through an advanced digital platform that employs cutting-edge technologies.
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